
 

Tillgänglighetsrådet 

Protokoll 
Sida 
1(9) 

Sammanträdesdatum 
2024-09-12 

 

 

  
 

 
Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 
  

 Öppen 

Plats och tid Sammanträdesrum Salen, Alvesta kommunhus, Centralplan 1, Alvesta torsdagen den  
12 september kl 15:00 – 17:00 
 
 

 
Paragrafer 

 
§§ 19 – 29 
Paragraferna behandlas i följande ordning §§ 19-25, §27, §26, §§28-29 

 

Beslutande Thomas Haraldsson (C), ordförande och representant från kommunstyrelsen 
Josefine Ljungqvist (KD) ersätter Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden 
Christina Franzén (S) ersätter Åke Johansson (KD), nämnden för arbete och lärande 
Tomas Öhling (M) ersätter Jessica Johansson (KD), samhällsbyggnadsnämnden  
Golnoush Lundén Faez (C), utbildningsnämnden 
Andreas Ejderland (M), kultur- och fritidsnämnden 
 

 

Representanter från 
referensgruppen 

Monica Pihl, HRF  
Charlotte Bengtsson, FUB 
Helen Gustavsson, SRF 
Ulf Karlsson, SRF 
Christina Grönborg, FSDB 
Charlotte Widh, Autism Sverige 
Tommy Bolander, NEURO 
 

 

Övriga närvarande Ulrika Bengtsson, verksamhetsutvecklare 
Gunnar Näsström Hopstadius, trafiktekniker samhällsbyggnadsförvaltningen 
Lucas Herngren, verksamhetschef omsorgsförvaltningen  
Mario Jonjic, planarkitekt samhällsbyggnadsförvaltningen §§ 19-23 
Johan Bring, kvalitetsutvecklare Serviceresor Kronoberg § 24 
Stefan Lovstedt, avdelningschef Färdtjänst/Riksfärdtjänst Serviceresor Kronoberg § 24 

 

  

Justeringens tid och plats  
Ordförande justerar protokollet inom två veckor från sammanträdesdatum, därefter översänds protokollet till justeraren per 
 
   
post för justering. 
Utsedd att justera: Monica Pihl, HRF 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

  
 Ulrika Bengtsson  

 Ordförande 
  

 Thomas Haraldsson (C)   

 Justerare 
  

 Monica Pihl, HRF  



 

Tillgänglighetsrådet  

Protokoll 
Sida 
2(9) 

Sammanträdesdatum 
2024-09-12 

 

 

  
 

 
Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 
  

 Öppen 

KTR § 19 

Mötet öppnas 
Ordförande Thomas Haraldsson (C) hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat.   

 

KTR § 20 

Närvaro 
Närvarande ledamöter, representanter från funktionshinderorganisationerna/-
föreningarna och övriga närvarande, se sida 1 i protokollet. 

 

KTR § 21 

Val för justering 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om Monica Pihl, HRF, kan utses som 
justerare av sammanträdets protokoll.  
 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att utse Monica Pihl, HRF, som justerare.  

 

KTR § 22 

Godkännande av dagordning 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om dagordningen kan godkännas: 

1. Mötet öppnas 

2. Närvaro 

3. Val för justering 

4. Godkännande av dagordning 

5. Information om Alvesta kommuns översiktsplan 

6. Information om regelverket för färdtjänst 

7. Remiss av förslag på Energi- och klimatprogram för Alvesta kommun 

8. Aktuellt från nämnderna 

9. Referensgruppens ärenden 

10. Övriga ärenden 

 

Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att godkänna dagordningen. 
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KTR § 23 

Information om Alvesta kommuns översiktsplan 
Mario Jonjic, planarkitekt samhällsbyggnadsförvaltningen och projektledare för 
framtagandet av översiktsplanen för Alvesta kommun informerar 
tillgänglighetsrådet om översiktsplanen. Han informerar bland annat om: 

- Översiktsplanen är ett plandokument enligt plan- och bygglagen. Enligt 
lagen ska varje kommun ha en inriktning för mark- och vattenanvändningen 
i hela kommunen. Översiktsplanen beskriver hur kommunen långsiktigt ska 
utvecklas inom områden för bebyggelse, vägar och naturområden. 

- Översiktsplanen är inte juridiskt bindande, men ska ge kommunen 
vägledning vid planering av bostäder, trafik och naturområden. 

- Vid framtagandet av översiktsplanen är kommuninvånarna väldigt viktiga. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har därför i ett tidigt skede inhämtat 
synpunkter från invånarna genom medborgardialoger i flera av kommunens 
orter, samt genom samråd med elever på Hagaskolan. 

- Det finns ett förslag till översiktsplan för Alvesta kommun som just nu finns 
ute för samråd. Samrådet riktar sig till alla som bor och verkar i Alvesta 
kommun, samt till myndigheter, organisationer och andra kommuner. 
Samrådet pågår 19 juni till 31 oktober. 

- Under samrådstiden (i september och oktober) ges det möjlighet för de 
som önskar att få en presentation av förslaget, möjlighet att ställa frågor 
och lämna synpunkter vid de samrådsmöten som arrangeras på ett antal 
platser runt om i kommunen. Alla är hjärtligt välkomna till samrådsmötena! 

- På kommunens hemsida www.alvesta.se kan man läsa förslaget till 
översiktsplan. De som vill komma med förslag eller lämna synpunkter får 
gärna höra av sig till Mario Jonjic på telefon 0472-150 00 eller per e-post 
mario.jonjic@alvesta.se. Det går även bra att brevledes skicka in förslag och 
synpunkter till postadress Alvesta kommun, 342 80 Alvesta.  

 

KTR § 24 

Information om regelverket för färdtjänst 
Regionfullmäktige antog den 28 februari 2024 ett nytt regelverk för färdtjänst som 
börjande gälla från och med 1 juni 2024.  

Kollektivtrafik består av allmän och särskild kollektivtrafik. Den allmänna 
kollektivtrafiken är transporter för allmänheten som är organiserade i förväg och 
som går regelbundet. Den särskilda kollektivtrafiken, det vill säga färdtjänst, är en 
transport för personer med funktionsnedsättning. Med färdtjänst reser man 
tillsammans med andra personer, precis som i den allmänna kollektivtrafiken.  
 

http://www.alvesta.se/
mailto:mario.jonjic@alvesta.se
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Det är personens funktionsnedsättning, och den beräknade varaktigheten av 
funktionsnedsättningen, som avgör om man har rätt till färdtjänst. För att beviljas 
färdtjänst måste man ha väsentliga svårigheter att förflytta sig på egen hand eller 
att resa med allmänna kommunikationer. 

Johan Bring, kvalitetsutvecklare, och Stefan Lovstedt, avdelningschef 
Färdtjänst/Riksfärdtjänst, på Serviceresor Kronoberg informerar tillgänglighetsrådet 
om regelverket kring färdtjänst. Följande information lämnas bland annat till rådet: 

- Alla förare som kör färdtjänst eller sjukresa för Serviceresor får utbildning 
för att kunna ta hand om resenärerna på ett bra sätt. 

- Den som är beviljad färdtjänst har möjligt att åka färdtjänst alla dagar året 
runt, och under dygnets alla timmar. Resan måste dock bokas i förväg. Det 
görs antingen via telefon eller via bokningsapp. 

- Man kan åka med färdtjänst upp till tio mil fågelvägen räknat från 
bostadsadressen, det är okej att passera både kommun- och länsgräns.  

- I Alvesta kommun finns Närtrafik. Resa med Närtrafik bokas via telefon med 
Serviceresor.  

- En förändring i det nya regelverket är att Lokala resor i annan kommun 
(RIAK) togs bort. Alvesta kommun har lyft frågan till Region Kronoberg att 
RIAK behöver återinföras. Förhoppningsvis kommer ärendet att behandlas 
under hösten 2024. 

- Alla med färdtjänsttillstånd får ta med sig ledsagare gratis inom den 
allmänna kollektivtrafiken. Den person som är beviljad färdtjänst betalar 
ordinarie biljett, medan ledsagaren åker gratis genom att färdtjänstkortet 
visas upp. De som behöver färdtjänstkort beställer det hos Serviceresor. 

- Sjukresor används för resor till vården. Alla får åka gratis med 
kollektivtrafiken för resor till vården. På bussar åker man på sin kallelse till 
vården, väljer man att åka tåg får man själv köpa sin biljett och begära 
ersättning i efterhand. Personer med medicinska behov får åka sjukresa 
med servicebil i stället för med kollektivtrafiken.  Alla med 
färdtjänsttillstånd anses ha medicinska behov och får boka sjukresa med 
servicebil.  

 

KTR § 25 

Remiss av förslaget på Energi- och klimatprogram för Alvesta 
kommun 
I samband med att kallelsen till dagens sammanträde skickades, bifogades även 
underlagen för remiss av nytt energi- och klimatprogram för Alvesta 
kommunkoncern. Referensgruppen alternativt respektive 
funktionshinderorganisation/-förening informerades att de kan lämna remissvar i 
enlighet med missivet till samrådet. Thomas Haraldsson påminner om möjligheten 
för funktionshinderorganisationerna/-föreningarna att lämna synpunkter på 
programmet. 



 

Tillgänglighetsrådet  

Protokoll 
Sida 
5(9) 

Sammanträdesdatum 
2024-09-12 

 

 

  
 

 
Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 
  

 Öppen 

KTR § 26 

Aktuellt från nämnderna 
Ledamöterna från nämnderna informerar tillgänglighetsrådet om aktuella frågor i 
respektive nämnd som kan vara av intresse för tillgänglighetsrådet.  
 
Tomas Öhling – samhällsbyggnadsnämnden:  
Det är invigning av naturreservatet Björnholmen lördagen den 5 oktober mellan kl 
10.00 och 12.00. 
 
Christina Franzen – nämnden för arbete och lärande: 
Inget nytt att rapportera. 
 
Josefine Ljungqvist – omsorgsnämnden: 
Lars-Olof Petersson har tillsammans bland annat representant från kultur- och 
fritidsnämnden träffat pensionärsorganisationerna för att diskutera hur 
organisationerna kan samarbeta med kommunen. 
 
Andreas Ejderland – kultur- och fritidsnämnden: 
Inget nytt att rapportera. 
 
Golnoush Lundén Faez – utbildningsnämnden:  
Utbildningsförvaltningen arbetar med ljudet i klassrummen och ser över alla 
toaletter på grundskolorna. 
 

KTR § 27 

Referensgruppens ärenden 
Till dagens möte har nedanstående frågor och synpunkter inkommit från 
referensgruppen 2024-09-03.  

1. Referensgruppen undrar hur Alvesta kommun ställer sig till att föreningar som 
erhåller kommunala föreningsstöd tillämpar reducerade betalningsmöjligheter 
(det vill säga endast godtar swish-betalningar vilket förutsätter tillgång till 
bankID). 
Andreas Ejderland besvarar frågan: Vilka betalningsrutiner föreningar använder 
är svårt för Alvesta kommun att bestämma eller påverka. När en förening 
prövas för att erhålla ekonomiskt stöd görs det utifrån flera olika delar, 
betalningsmöjligheter vid olika arrangemang är inte ett av dessa krav.  
Kultur- och fritidsförvaltningens egna verksamheter som kräver entré så som 
Vislandabadet, Virda bad och Sportcenter och Hanaslöv är sedan något år 
tillbaka kontantfria. Man kan dock betala både via swish och med kort.  
 

2. Begärs det utdrag ur brottsregistret för de som får jobb på särskilda boende? 
Lars-Olof Petersson, ordinarie representant för omsorgsnämnden, har skriftlig 
besvarat frågan:  

”Rutiner för hur detta ska hanteras är framtagna och ska hanteras av 
personalutskottet.” 
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3. Sker det någon samordning mellan särskilda boende vid anordnande av resor 

och andra aktiviteter? 
Lucas Herngren besvarar frågan: Samordnare aktivering bokar artister och 
underhållning som kommer till alla särskilda boende några gånger per år.  
Aktiveringspersonal tipsar också varandra om egna aktiviteter de har som kan 
användas på fler boende och förmedlar material, till exempel tipsrundor och 
teamväskor/lådor som samtalsämnen, mellan enheterna. Ibland görs 
trivselresor med besök på annat boende som aktivitet. Kulturbussen kommer 
regelbundet till alla särskilda boenden sedan ett par år tillbaka. Kostenheten 
arrangerar tema-vecka någon gång per år till exempel med olika 
landskapsrätter.  
 

4. När kommer nästa utbildning för hörselombuden att äga rum? Finns det 
möjlighet att HRF kan bli inbjudna att delta (det förekommer i andra 
kommuner)? Är alla teleslingor på kommunens äldreboenden i funktion? När 
testades de senast? Vem är ansvariga för dessa; fastighetsägaren eller 
hyresgästen? Finns någon kontaktperson utsedd som HRF kan kontakta då HRF 
gärna hjälper till med autentisk ljudkontroll? 
Lucas Herngren bevarar frågan: Utbildning för hörselombud planeras att 
genomföras våren 2025. HRF är välkomna att delta tillsammans med andra 
hörselombud som är inbjudna till utbildning. Det behövs en kontaktperson 
inom HRF och Monica Pihl tar på sig den uppgiften. 
AllboHus är som fastighetsägare ansvarig för teleslingorna på äldreboendena, 
och kontaktperson är Henric Karlsson som är projektledare för brand och 
säkerhet på AllboHus. 
Det var en del fel och brister på teleslingorna på de särskilda boende när de 
testades för ca 2 år sedan. AllboHus har anlitat en firma som har åtgärdat det.   
Framöver ska kontroll av teleslingorna ingå i Allbohus underhållsplan. 
 

5. Guideslingan som fanns för utlåning i receptionen, är den återfunnen eller 
kommer den att ersättas? 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Kommunledningsförvaltningen kommer 
att köpa in en portabel hörslinga som i första hand är avsedd att användas i 
kommunens sammanträdesrum som saknar hörslinga. Det kommer att vara 
möjligt för organisationer/föreningar att låna hörslingan. Bokning görs via 
Kontaktcenter. 

 
6. I vissa av Allbohus fastigheter, bland annat Stenlyckegatan 34, är trösklarna vid 

ingångarna så höga att det är svårt att komma in med rullstol eller permobil 
utan assistans.  
Fredrik Rosendahl, utvecklingschef på AllboHus har skriftligen bemött 
påståendet:  

”AllboHus arbetar med att undanröja tillgänglighetshinder och vi är 
tacksamma för hjälp med att uppmärksamma dessa. I det här fallet vet jag 
inte vilket hus som åsyftas eftersom 30 är det högsta husnumret på 
Stenlyckegatan.” 
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7. En varierande prissättning av varmvattenbassängen tillämpas. Detta innebär 
att föreningar som erhåller föreningsbidrag, oavsett beloppets storlek, har en 
högre hyra än föreningar utan föreningsbidrag. Det innebär att det högre 
hyresbeloppet är större än föreningsbidragets storlek. Varför har det blivit så?  
Andreas Ejderland besvarar frågan: Alvesta kommun, likt de flesta kommuner, 
använder sig av differentierade avgifter för att hyra lokaler. Det finns tre olika 
nivåer, vilka är politiskt beslutade: 
1. Privatpersoner, företag, studieförbund samt föreningar utanför Alvesta 

kommun med flera. 
2. Föreningar registrerade i Alvesta kommun samt kommunala förvaltningar 

och bolag inom Alvesta kommunkoncern vid enstaka förhyrningar. 
3. Stödberättigade föreningar i Alvesta kommun med ungdomsverksamhet/ 

seniorverksamhet. 
Avgift 1 är dyrast och avgift 3 är billigast. En förening kan få bidrag från Alvesta 
kommun men inte bedriva barn-och ungdomsverksamhet vilket gör att de 
hamnar i kategori 2.  
En bedömning kring vilken avgift en förening hamnar i görs utifrån föreningens 
verksamhet och dess aktiva i dessa verksamheter (om man bedöms vara en 
ungdomsförening eller inte). Att en förening som erhåller föreningsbidrag, 
oavsett beloppets storlek, har en högre hyra än föreningar utan 
föreningsbidrag måste vara en felaktighet/missuppfattning för så ska det inte 
vara. Hur mycket en förening betalar styrs av två parametrar; vilken kategori 
föreningen tillhör och hur mycket föreningen hyr.  
 

8. Har kontroll av tillgängligheten för bland annat synskadade gjorts med 
anledning av anläggning av bryggor och sittbänkar i Sjöparken, vid planeringen 
av Hanaslövs nya byggnader och banor samt tillgängligheten i Hagaparkens 
naturreservat? 
Gunnar Näsström Hopstadius besvarar frågan: 
Sjöparken 
När det gäller tillgänglighet så finns det i plan- och bygglagen både 
utformningskrav och tekniska egenskapskrav. I samband med bygget av 
bryggor i Sjöparken har besiktning gjorts efter det projekteringsunderlag som 
legat till grund för entreprenaden. Ett exempel på åtgärd är sarger som 
monterats utmed bryggorna som ska medverka till att man som synskadad kan 
känna var bryggorna slutar 
Hagaparken/Björnholmarnas naturreservat 
Vi har i dagsläget inte anpassat anläggningen utifrån synskadade men vill gärna 
träffa tillgänglighetsrådet för att få input på hur och vad som kan göras för att 
öka tillgängligheten ytterligare exempelvis ledmarkeringar och infotavla. 
 
Andreas Ejderland besvara frågan: 
Hanaslöv 
Alvesta kommun har under senaste åren uppfört en ny byggnad i Hanaslöv, en 
utetoalett. Denna är inte kontrollerad utifrån tillgänglighet för synskade. Det 
får vi ta med oss. När det gäller den nya multibanan så är den framtagen med 
både stöd och kompetens från flera olika håll, bland annat Smålands 
Parasportförbund. Lokaler som exempelvis Hanaslövsgården drivs i 
föreningsregi. 
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Thomas Haraldsson föreslår att Sara Hedlund, trädgårdsingenjör 
samhällsbyggnadsförvaltningen, bjuds in till tillgänglighetsrådet för diskussion kring 
tillgänglighet i den offentliga miljön. 
 
9. Hur sker uppföljningen av verkställande av beslut om LSS? 

Lucas Herngren besvarar frågan:  
Kommunen har det yttersta ansvaret för att beslut enligt LSS följs upp. Detta 
innebär att kommunen ska se till att den enskilde får sina beviljade insatser och 
att dessa utförs på ett korrekt sätt. Uppföljningen sker vanligtvis genom att 
handläggare tillsammans med ansvarig person för verkställighet tar kontakt 
med den enskilde för att bedöma hur insatsen fungerar i praktiken minst en 
gång per år. I våra externa placeringar sker uppföljningen mer frekvent genom 
månadsrapporter och platsbesök hos aktören beroende på ärendets 
komplexitet och karaktär. 
Utöver kommunens ansvar utförs även granskningar av Inspektionen för vård 
och omsorg (IVO). IVO kan göra inspektioner för att kontrollera att kommuner 
och andra utförare följer lagstiftningen och att insatserna som ges inom LSS 
håller en god kvalitet. 
 

10. Hur många har Alvesta kommun anställt med funktionsnedsättning inom 
ordinarie verksamhet (inte daglig verksamhet)? 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Alvesta kommun får inte föra statistik 
över anställdas eventuella funktionsnedsättningar och därför kan frågan inte 
besvaras.   
 

11. Hur gick det till när RIAK togs bort? Har det gjorts någon konsekvensanalys? 
Får ledsagare till person med färdtjänst åka gratis? Vad gäller om den resande 
har ledarhund? 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Frågan anses besvarad vid föredragningen 
av Serviceresor Kronoberg § 24. 
 

12. Kan vårt protokoll skickas ut till samtliga deltagare inför Tillgänglighetsrådets 
möte? 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Om protokollet inkommer till kommunen 
innan kallelsen till tillgänglighetsrådets sammanträde skickas, bifogas 
protokollet i sin helhet till samtliga deltagare. 

 
 
KTR § 28 

Övriga ärenden 
Under sammanträdet noteras inga övriga frågor.  

Charlotte Bengtsson, FUB, undrar hur det går med arbetet av byggnationen av det 
nya LSS-boendet och får svar att projektet är i startgroparna. 
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KTR § 29 

Sammanträdet avslutas  
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